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PAOOR.0012.3.2.2024.NJO 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 2/2024 
 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
Rady Miejskiej w Śremie odbytego  11 września 2024 r. o godz. 15:30 

w sali nr 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 Października 1. 
 

Przewodniczący Komisji zwołał posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury 
i Sportu Rady Miejskiej w Śremie na 11 września 2024 roku, zawiadomienie 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Radny – Tomasz Wojna, udział w nim wzięli 
Członkowie Komisji wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.  

• Radny Jakub Strzelec – nieobecność usprawiedliwiona.  

Ponadto w  posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
1. Barbara Jabłońska – Naczelnik PEU, 

2. Donat Tomczak – Naczelnik PSG, 

3. Grzegorz Wiśniewski – Burmistrz Śremu, 

4. Sławomir Ratajczak – Zastępca Burmistrza Śremu.  

 

Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego na 
podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzył posiedzenie, 
powitał Członków Komisji oraz zgromadzonych Gości. 
Następnie przeszedł do porządku obrad przedstawiając wniosek dwa wnioski 
Burmistrza w sprawie wycofania z porządku obrad na posiedzeniu Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia warunków i trybu finansowania sportu na terenie gminy Śrem. 
(Wniosek stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu). 

Następnie Burmistrz Śremu uzasadnił wniosek.  

Po czym Przewodniczący Komisji rozpoczął głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Burmistrza o wycofanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia warunków i trybu finansowania sportu na terenie gminy 

Śrem : pkt 3 d)  
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Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (4) Krzysztof Lewandowski, Katarzyna Sarnowska, Tomasz  Wojna, 
Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Jakub Strzelec 

Podsumowując wyniki głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, iż 
wniosek Burmistrza w sprawie wycofania z porządku obrad na posiedzeniu 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie określenia warunków i trybu finansowania sportu na terenie gminy 
Śrem  został zdjęty z porządku obrad przez Członków Komisji.  
 
Porządek obrad został przyjęty w następującej wersji: 

1. Przyjęcie protokołu 1/2024 z posiedzenia Komisji. 
2. Przyjęcie planu pracy Komisji od października do grudnia 2024 r.  
3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie wysokości oraz zasad ustalania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce w gminie Śrem, 

b) zmieniającego uchwałę w sprawie planu nadzoru nad żłobkami, 
klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie 
warunków i jakości świadczonej opieki, 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
korzystania z nieruchomości przez jednostki organizacyjne.  

4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 

Ad 1. Przyjęcie protokołu 1/2024 z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji przekazał, że do protokołu 1/2024 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag.  

Wobec powyższego stwierdził, iż protokół z posiedzenia Komisji został 
przyjęty bez odczytywania. 

Na tym punkt zakończono.   
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Ad 2. Przyjęcie planu pracy Komisji od października do grudnia 2024 r.  

Przewodniczący przekazał, że przygotował plan pracy Komisji od 
października do grudnia 2024 r., który został przekazany wraz 
z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji.  
(Plan pracy Komisji od października do grudnia stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu). 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi lub propozycje do 
przedłożonego projektu planu?  
Uwag, ani propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowania przyjęcie przedłożonego 
planu pracy Komisji od października do grudnia 2024 r.   

Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (4) Krzysztof Lewandowski, Katarzyna Sarnowska, Tomasz  Wojna, 
Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Jakub Strzelec 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż 
Komisja przedłożony plan pracy Komisji od października do grudnia 2024 r. 
przyjęła jednogłośnie. 
 
Ad 3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie wysokości oraz zasad ustalania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce w gminie Śrem, 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU Barbara Jabłońska.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Krzysztof Lewandowski  
zapytał Burmistrza Śremu, czy rozpoczął działania związane z kampanią 
wyborczą  dotyczące powstania nowego żłobka w Śremie.  
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Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż na ten moment nie rozpoczęły się żadne procedury związane 
z przystąpieniem do złożenia wniosku. Około miesiąc temu odbyło się 
spotkanie z wszystkimi podmiotami prowadzącymi żłobki na terenie gminy 
Śrem i z ich strony wyszła propozycja , abyśmy nie składali wniosku w ramach 
KPO i do Pani Wojewody. Ta prośba jest uargumentowana wolnymi miejscami 
wolnymi miejscami w śremskich żłobkach. Ponad to  właścicielka żłobka 
w Zbrudzewie, zapewniała nas, że jest w stanie stworzyć kolejne miejsca, jeżeli 
będzie taka potrzeba rynku. Poza tym analizujemy na bieżąco sytuację 
demograficzną, która wykazuje w ostatnim czasie spadek urodzeń w gminie 
Śrem. Natomiast, jeśli będzie taka potrzeba i zainteresowanie żłobkami 
wzrośnie, to oczywiście podejmiemy działania w kierunku powstania kolejnej 
placówki.  

Radny Krzysztof Lewandowski 
zapytał, czy dane demograficzne są ogólnodostępne.  

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
wyjaśni, iż dane demograficzne są prowadzone przez Urząd Stanu Cywilnego 
i są to informacje ogólnodostępne. Natomiast prognozy prowadzone przez 
Główny Urząd Statystyczny, przedstawiają poziom ludności w naszej gminie 
przez kolejne 3-4 lata jako stabilny, a po tym okresie będzie spadał, co 
doprowadzi  w ciągu dekady do zmniejszenia  ilość mieszkańców o 2000 osób. 

Radny Krzysztof Lewandowski 
zapytał czy dofinansowanie „Aktywni w żłobku” jest skierowane dla rodzin 
w których jeden rodzić jest aktywny zawodowo.   

Naczelnik Barbara Jabłońska 
wyjaśniła, iż powyższe dofinansowanie jest dla rodzin w których, minimum 
jeden rodzic podjął pracę.   

Radny Krzysztof Lewandowski 
dopytał, czy środki na rzecz „ Aktywni w żłobku” będą przekazywane 
bezpośrednio do placówki oraz,  czy dofinansowanie gminy, które obecnie 
obowiązuje jest  przekazane na prywatne konto rodzica.  

Barbara Jabłońska Naczelnik PEU 
odpowiedziała, iż obecne dofinansowanie z gminy nie trafia bezpośrednio na 
konto rodziców.  

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
wyjaśnił, iż wprowadzając program „Aktywni w żłobku” ustawodawca miał na 
celu pobudzić aktywność zawodową rodziców. Podsumowując rodzice mogą 
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skorzystać z programu, jeśli  co najmniej jeden z nich pracuje za minimalną 
stawkę krajową ustaloną przez rząd. Do tej pory gmina przekazywała 420 zł 
dofinansowania na dziecko uczęszczające do żłobka, a rodzic dopłacał 800 zł 
za dziecko organowi prowadzącemu żłobek, po czym w ramach Rodzinnego 
Kapitału Opiekuńczego rodzic miał refundowane jeszcze 400 zł. Na tą chwile 
koszty pobytu dziecka w żłobku to 1220 zł. Hipotetycznie , jeśli rodzic złoży 
wniosek w październiku przez ZUS PUE to zostaną one bezpośrednio 
przekazane przez ZUS na konto żłobka, do tej pory gmina przekazywała środki 
również na konto organu wykonawczego i rodzic fizycznie ich nie otrzymywał.  

Barbara Jabłońska Naczelnik PEU  
dopowiedziała, iż Ministerstwo określiło zasady dofinansowania, które 
mówią, że do kwietnia 2025 r. wysokość opłat pobieranych  przez organy 
prowadzące żłobki nie może wynosić więcej, niż 2200 zł, a po tym okresie nie 
może przekroczyć 120 % średniego kosztu utrzymania w żłobkach 
samorządowych w skali kraju. Podsumowując, jeśli podmiot prowadzący 
żłobek wykorzysta górną granicę i zażąda od rodzica 2200 zł za pobyt dziecka 
w placówce  to Państwo refunduje 1500 zł, a rodzic ponosi resztę kosztów, 
czyli w najgorszym przypadku 700 zł.  

Przewodniczący Komisji Tomasz Wojna  
dodał, iż w tym przypadku w gminnej kasie zostaną środki finansowe.  

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
dodał, iż w tym przypadku  gmina zaoszczędzi  1 300 000 zł, które przekaże na 
oświatę.   

Radna Katarzyna Sarnowska 
dodała, iż nie chciałaby, aby gmina wycofała się z dopłat.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
poinformował, że gmina będzie monitorowała sytuację i jeżeli będzie taka 
potrzeba, to na pewno będzie reagowała na zmieniający się rynek i być może 
jeszcze wrócą do ówczesnych dofinansowań.  

Naczelnik Barbara Jabłońska PEU 
wyjaśniła, iż jeśli podmioty prowadzące żłobki podniosą czesne za pobyt 
dziecka w ich placówce do kwoty 1900 zł, to wówczas organ wykonawczy od 
Państwa otrzyma 1500 zł dotacji, a rodzić ze swoich środków będzie musiał 
pokryć resztę kosztów czyli 400 zł. Natomiast,  jeżeli gmina podtrzymałaby 
swoją dotację na poziomie 420 zł to nadal rodzic musiałby zapłacić resztę 
kosztów wysokości  400 zł, ponieważ kwota 420 zł refundacji z gminy wejdzie 
w kwotę 1500 zł. Państwo, wychodzi z założenia, że środki finansowe 
refundowane z samorządów i pochodzące z Ministerstwa, są traktowane  jako 
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pieniądze rządowe, co prawda z dwóch różnych źródeł, ale łącznie w kwocie 
1500 zł, w ten sposób nie zmieni się sytuacja rodzica.  

Zastępca Burmistrza Śremu Sławomir Ratajczak 
wyjaśnił, że dla gminy jest lepiej, jeśli środki na dofinansowanie do żłobków 
przekazywane są bezpośrednio z budżetu „centralnego”  - rządu, niż z środków 
gminy.  

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
poinformował, iż Naczelnik PEU przekazała bardzo istotne informację 
mówiące, iż jako gmina podejmując omawiany projekt uchwały nie zrobimy 
krzywdę rodzicom, a co więcej jak wszyscy wiemy środki w ramach subwencji, 
przeznaczone na oświatę były niewystarczające, a zaoszczędzona kwota 
w wysokości 1 300 000 zł pokryłaby  braki w budżecie oświaty.    
 
Na tym dyskusję zakończono. 
 

Następnie Przewodniczący Komisji rozpoczął głosowanie w sprawie 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wysokości oraz zasad ustalania 
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce 
w gminie Śrem,  

Wyniki głosowania: 
ZA: 1, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (1) Tomasz  Wojna 
PRZECIW (2) Katarzyna Sarnowska, Zdzisław Żeleźny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krzysztof Lewandowski 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Jakub Strzelec 
 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu w obecności 4 członków Komisji, 1 
głosem „za”, 2 głosami „przeciw”, 1 głosem „wstrzymuje się”, projekt uchwały 
zaopiniowała negatywnie.  

 
b) zmieniającego uchwałę w sprawie planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie 
warunków i jakości świadczonej opieki, 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU Barbara Jabłońska.  
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Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

Dyskusja nie została podjęta.  

Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków 

i jakości świadczonej opieki. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 1, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (1) Tomasz  Wojna 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Krzysztof Lewandowski, Katarzyna Sarnowska, Zdzisław 
Żeleźny 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Jakub Strzelec 
 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu w obecności 4 członków Komisji, 1 
głosem „za”, brakiem głosów „przeciw”, 3 głosami  „wstrzymuje się”, projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie.  
 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
korzystania z nieruchomości przez jednostki organizacyjne,  

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PSG Donat Tomczak.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

Dyskusji nie podjęto.  

 
Przystąpiono Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków korzystania 

z nieruchomości przez jednostki organizacyjne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (4) Krzysztof Lewandowski, Katarzyna Sarnowska, Tomasz  Wojna, Zdzisław 
Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Jakub Strzelec 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu w obecności 4 członków Komisji, 4 
głosami „za”, jednogłośnie projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

(Opinia Komisji w sprawie projektów uchwał stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu). 

Na tym punkt zakończono. 
 
Ad 4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Przewodniczący Komisji Tomasz wojna otworzył dyskusję w tym punkcie 
obrad.  

W dyskusji głos zabrał. 

Radny Krzysztof Lewandowski 
zapytał, czy po sobotniej bójce, która miała miejsce na plaży miejskiej zostały 
podjęte jakieś konsultacje z Panią Komendant Policji Powiatowej 
i Komendantem Straży Miejskiej w Śremie.  

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski  
jeśli chodzi o zdarzenie, które miało miejsce 7 września br. to gmina w tej 
sprawie nie ma żadnej kompetencji, takimi sprawami zajmują się organy 
ścigania w pierwszej kolejności jest to policja, a następnie prokuratura. 
Oczywiście po wydarzeniu w poniedziałek wraz z Zastępcą udaliśmy się na 
spotkanie do Komendy Powiatowej Policji, a w dniu dzisiejszym (środa) w tym 
temacie odbyło się spotkanie w Urzędzie Miejskim. Z informacji jakie 
uzyskaliśmy od Pani Komendant, wiemy, iż policja natychmiast zjawiła się w 
miejscu zdarzenia, 2  min od zgłoszenia. Zatrzymano 5 osób, 4 z nich to 
obywatele Kolumbii a jeden to obywatel Argentyny. Jako gmina deklarujemy 
wsparcie, jeżeli chodzi o wzmocnienie potencjału policji w kontekście 
rozbudowy monitoringu czy zakupie sprzętu. Niestety około 90 % informacji, 
które są w mediach  na temat zaistniałego zdarzenia są nieprawdziwe. Policja 
i Prokuratura po obejrzeniu nagrania z monitoringu, który znajduje się na 
plaży, ma na całą sytuację trochę inny pogląd. Szkoda, że nie było żadnej 
reakcji ze strony osób, które były świadkami wydarzenia. Część osób po prostu 
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stała, a druga część nagrywała filmiki telefonami. Natomiast ocenianie tej 
sytuacji nie należy do naszej kompetencji. Pod kontem wzmocnienia 
bezpieczeństwa będziemy nadal z policą rozmawiać, w tej chwili prosili o 
możliwość wsparcia zakupu radiowozu w systemie 50 na 50 % w przyszłym 
roku.  

Radny Krzysztof Lewandowski 
dopytał, czy Urząd Miejski ma informację na temat ilości obcokrajowców 
zatrudnionych  w firmach na terenie gminy Śrem. Ponadto zwrócił uwagę, iż 
życie rozrywkowe w naszej gminie od kilku odbywa się na plaży miejskiej, gdzie 
często mamy do czynienia z wandalizmem. Czy w tej kwestii Urząd może jakoś 
zareagować w kontekście współpracy z Policją, Strażą Miejską, ponieważ 
mamy potwierdzone informację, że podczas wakacji brakuje większej ilości 
patroli w tym miejscu.   

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, że jeżeli chodzi o obcokrajowców pochodzących z Ameryki 
Południowej, to tylko Urząd Wojewódzki jest kompetentny do wydawania 
pozwoleń na pracę. Biorąc pod uwagę okres od 8 maja to z informacji jakie 
uzyskał z Komendy Policji wynika, że otrzymali cztery zgłoszenia  dotyczące 
zakłócania ciszy nocnej na plaży miejskiej, które dotyczyły obywateli naszego 
kraju, a co do zarządzania plażą miejską, to w tej kwestii spotkamy się z 
Zarządem Śremskiego Sportu w celu omówienia uchwały Rady Miejskiej, która 
dopuszcza spożywanie alkoholu do 4,5 % w tym miejscu, natomiast na plaży 
funkcjonuje jeszcze prywatny podmiot gospodarczy, który ma zezwolenie na 
sprzedaż alkoholu wyżej oprocentowanego, w związku z czym będziemy 
prawdopodobnie  dążyć, aby w okresie organizowania imprez zapewnił 
dodatkową ochronę z uwagi na to, iż „zarabia na plaży”. 

Przewodniczący Komisji  
wyszedł z propozycją, aby Komisja Oświaty, Kultury i Sportu odbywała się 
w poniedziałki.  
 
Na tym dyskusję zakończono.  
 
Punkt obrad zakończono.  
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Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Tomasz 
Wojna podziękował za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym Gościom, 
Członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 16:20. 

Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 
 

Przewodniczył 
 

PRZEWODNICZĄCY 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

 
 

Tomasz Wojna 
 
Protokolant: 
Jolanta Napieralska  
Podinspektor  
 
 


